
Udlændinge- og Integrationsudvalget

Til: Udlændinge- og integrationsministeren

Dato: 21. juni 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

UUI alm. del

Spørgsmål 493
Vil ministeren redegøre for, hvorfor der ifølge Udlændingestyrelsen ikke foregår nogen 
systematisk registrering af ukrainske flygtninges handicap? Frivillige hjælpere vurderer, 
at størstedelen af de ukrainske flygtninge med handicap, som de har hjulpet, har haft 
problemer med ordentlig indkvartering og udstyr, og at information om ukrainernes handi-
cap ikke bliver givet videre i systemet. Noget, der betyder, at den første tid i Danmark 
for denne gruppe flygtninge bliver kaotisk og sårbar. Der henvises til artiklen ”Trapper, 
køjesenge og mangel på voksenbleer: Ukrainske flygtninge med handicap behandles 
'uværdigt' i Danmark” på dr.dk den 15. juni 2022.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Marcus Knuth (KF).
Spørgsmålet ønskes besvaret senest den 29. juni 2022.
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Marcus.Knuth@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Camilla Fabricius
formand
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